
   

Vragen Commissie Ruimte 13 oktober 2023  
 

Vragen Wouter Versluijs (D66), over Brief GS van 12 september 2023 over Voortgangsrapportages grote projecten - 
366210, agendapunt 6 

 

Vragen Commissie Ruimte Antwoorden  
Natuurpakket Westerschelde: 
1. Hoeveel hectare wordt er aan estuariene natuur ontwikkeld in het Zimmerman project?  

Het project Zimmerman bestaat uit de aanleg van drie strekdammen. De 
verwachting is dat dit 17 gewogen hectares oplevert voor het 
Natuurpakket Westerschelde.  

2. Welk inzicht geeft de monitoring van de sedimentatieprocessen?  
 
Is er aanleiding om te denken dat estuariene natuur niet voldoende bereikt gaat worden? 
Ofwel door te weinig sedimentatie ofwel zoveel sedimentatie dat er binnen meerdere jaren 
(decennia) een grasland ontstaat zoals rondom de dijk van Saeftinghe? 

Uit de monitoring van de projecten Baalhoek en Knuitershoek komt naar 
voren dat de sedimentatieprocessen op gang zijn gekomen. De eerste vijf 
jaar monitoring hebben plaatsgevonden, er volgen nog vijf jaar monitoring. 
Gedurende deze vijf jaar wordt het sedimentatieproces gevolgd. Er is 
geen aanleiding om te veronderstellen dat er grasland ontstaat. 

3. Zijn er bindende verplichtingen over de hoogte van de heuvel in de Hedwige? Nee er zijn geen bindende verplichtingen.  
De Panoramaheuvel is als eerste idee ontstaan als manier om de 
vrijkomende grond in het gebied nuttig te gebruiken en niet af te gaan 
voeren. De vastgelegde afspraken hebben derhalve als uitgangspunt het 
gebruik van de vrijkomende grond en niet het bereiken van een specifieke 
hoogte.  

4. Zijn er wettelijke eisen aan de radar toren en de hoogte daarvan?  Er zijn geen wettelijke eisen aan het ontwerp van de radartoren gesteld. 
Wel zijn er technische voorwaarden bij Rijkswaterstaat voor het optimaal 
laten functioneren van de radarinstallatie. De top radarinstallatie (dat is de 
antenne die bovenop de radartoren komt) moet 63 m + NAP worden. De 
hoogte van de heuvel is daarvoor logischerwijs een belangrijke factor.   

5. Welke gevolgen heeft het in juridische en andere zin als de hoogte van de heuvel niet is 
zoals die beoogd was? 

Juridisch zijn er geen consequenties. Momenteel zijn de opties in beeld 
om de heuvel op hoogte te brengen en brengt Rijkswaterstaat de 
mogelijkheid tot aanpassing van het ontwerp van de Radartoren in beeld.  
 
De gevolgen van de verschillende opties voor kosten, planning en 
omgevingsaspecten worden daarbij in beeld gebracht. Duidelijk is wel dat 
de planning van bouw Panorama- en Radartoren is vertraagd, aangezien 
was voorzien dat de aanbesteding zou zijn gestart en nu eerst 
duidelijkheid moet zijn over de te bereiken hoogte van de heuvel en 
ontwerp van Panorama- en Radartoren. 



   

Vragen Commissie Ruimte Antwoorden  
Waterdunen: 
1. In eerdere voortgangsrapportage werd duidelijk dat de 'Rand van Waterdunen' een 
regionale waterkering moest worden. Wat is daarvan de huidige status? Zowel in juridische 
zin, als de fysieke status van de dijk rondom Waterdunen.  

Bij de eerste actualisatie van de Zeeuwse Omgevingsvisie en de 
Omgevingsverordening is de rand van Waterdunen toegevoegd als 
regionale waterkering. De periode waarop zienswijzen konden worden 
ingediend liep van 24 augustus tot 4 oktober jl. Voor de rand van 
Waterdunen zijn geen zienswijzen ingediend.  
Aan het dijktraject ‘Rand van Waterdunen’ wordt komende periode een 
aantal kleine werkzaamheden uitgevoerd. Hiervoor loopt de aanbesteding, 
eind oktober zal er een aannemer starten.  

2. In eerder rapportages kregen we vrij duidelijk inzicht in de inzet van GS om te voorkomen 
dat het getij langdurig stil zou vallen bij de aanpassingen in de getijdenduiker. Nu lezen we 
alleen dat er wordt gepoogd om zo min mogelijk nadelige impact op het gebied te krijgen bij 
de aanpassingen in de getijdenduiker.  
 
Kunnen we iets meer inzicht krijgen in hoe we daar als provincie zicht op hebben?  

Om het ecologisch functioneren van de getijdennatuur in Waterdunen te 
waarborgen, is door Royal HaskoningDHV, in samenspraak met 
Waterschap, Provincie Zeeland en Het Zeeuwse Landschap (HZL), een 
ecologisch werkprotocol opgesteld waarin eisen zijn opgenomen voor in- 
en uitstroom van water gedurende de uitvoering. Met dit protocol zorgen 
we ervoor dat er geen schade zal ontstaan tijdens de uitvoering aan de 
ecologie in Waterdunen. 
 
Met het Waterschap vindt periodiek ambtelijk overleg plaats over de 
werkzaamheden aan de getijdenduiker en de voortgang. Het Waterschap 
heeft ook contact met HZL die, als beheerder van het gebied, de ecologie 
in het gebied monitort.  

 
 




